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ORG.0012.2.1.2020 

Protokół nr 4/20 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych,  

które odbyło się dnia 24 stycznia 2020 r.  

w budynku Urzędu Gminy Buczkowice 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 radni wg załączonej listy obecności, 

 Zastępca Wójta Gminy Buczkowice, Pan Jerzy Kanik, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej miastu 

Bielsko-Biała. 

3. Przygotowanie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw 

Społecznych na rok 2020. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Radny Stanisław Sowa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 16.07 i stwierdził 

prawomocność podejmowanych decyzji (w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 

10 radnych). 

Ad 2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej miastu 

Bielsko-Biała. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały (zał. do protokołu). 

Radna Górna zapytała czy kwota, którą przekazujemy miastu, wynika z wysokości opłat 

wnoszonych przez osoby doprowadzone do wytrzeźwienia. 

Pan Kanik odpowiedział przecząco, wyjaśniając, że do wniesienia tej opłaty zobowiązana 

jest osoba przebywająca w ośrodku. 

Radny Więcek zapytał czy prowadzona jest egzekucja wobec osób, które nie płacą. 

Pan Kanik powiedział, że egzekucję prowadzi miasto. 

Radna Górna zapytał czy dostajemy rozliczenie roczne z listą osób korzystających z OPPA. 

Pan Kanik wyjaśnił, że: 
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 nasze wpłaty nie wynikają z liczby osób, które nie zapłaciły za pobyt, lecz 

z partycypacji w kosztach utrzymania ośrodka, który nie finansuje się z wpłat osób 

w nim trzeźwiejących (są tam bardzo wysokie standardy opieki medycznej), 

 ściągalność opłat jest niska, przy czym ośrodek nie przekazuje gminom ile osób z ich 

terenu nie zapłaciło za pobyt – wiązałoby się to z prowadzeniem bardzo szczegółowej 

księgowości. 

Radna Górna zapytała ile osób z terenu gminy przebywa rocznie w ośrodku. 

Pan Kanik powiedział, że ok. 100. 

Radny Więcek zapytał na jakiej zasadzie działa ten ośrodek. 

Pan Kanik wyjaśnił, że jest to jednostka organizacyjna miasta. 

Radna Sternal zapytała czy opłata za pobyt nie pokrywa kosztów pobytu. 

Pan Kanik odpowiedział twierdząco, wyjaśniając, że nawet gdyby wszyscy doprowadzeni 

uiścili opłaty, nie wystarczyłoby to na utrzymanie OPPA. 

Radna Sternal zapytała czy chodzi o to, że miasto finansuje tę jednostkę, a gminy – skoro 

korzystają – muszą partycypować w kosztach. 

Pan Kanik odpowiedział twierdząco, wyjaśniając, że gdyby nie miało to miejsca, miasto 

płaciłoby za nie swoje zadanie. 

Radny Więcek zapytał czy opłata wyliczana jest wg miejsca zamieszkania osoby 

doprowadzonej, czy miejsca, z jakiego została doprowadzona. 

Pan Kanik wyjaśnił, że chodzi o miejsce, z którego doprowadzono osobę nietrzeźwą. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – głosowało 10 

radnych, w tym 10 „za”. 

Ad 3. Przygotowanie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu 

i Spraw Społecznych na rok 2020. 

Przewodniczący Komisji Oświaty (…) przedstawił następującą propozycję planu pracy: 

Miesiąc Tematyka prac 

Luty Sprawy bieżące. 

Marzec 
Funkcjonowanie systemu oświaty na terenie gminy Buczkowice. 

Sprawy bieżące. 

Kwiecień 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Buczkowicach. 

Sprawy bieżące. 

Maj 

Gminny Ośrodek Kultury w Buczkowicach.  

Gminna Biblioteka Publiczna im. Stanisława Staszica w Buczkowicach 

(z filiami).  
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Sprawy bieżące. 

Czerwiec 
Wizytacja wybranych obiektów sportowych na terenie gminy Buczkowice.  

Sprawy bieżące. 

Lipiec Przerwa wakacyjna. 

Sierpień 
Plany rozbudowy infrastruktury rekreacyjnej na terenie gminy Buczkowice. 

Sprawy bieżące. 

Wrzesień 

Analiza kosztów funkcjonowania systemu oświaty na terenie gminy 

Buczkowice. 

Sprawy bieżące. 

Październik 
Bezpieczeństwo na terenie gminy Buczkowice. 

Sprawy bieżące. 

Listopad 
Budżet gminy Buczkowice na rok 2021. 

Sprawy bieżące. 

Grudzień Sprawy bieżące. 

Radna Górna zaproponowała: 

 uzupełnienie planu w lutym o temat dotyczący możliwości przyznawania przez gminę 

stypendiów (prosząc jednocześnie by Radca Prawny opracowała przekazany projekt 

uchwały w tej sprawie w taki sposób, aby mógł on być procedowany), 

 zaproszenie na któreś posiedzenie wędkarzy i PTTK celem porozmawiania o „kulturze 

śmieciowej” – w kontekście organizowanej przez nich akcji sprzątania Żylicy. 

W wyniku dyskusji ustalono, że drugi temat zostanie dopisany do tematyki sierpniowej. 

Zastępca Wójta zakończył udział w posiedzeniu. 

Radny Więcek poprosił o przygotowanie na następne posiedzenie Komisji zestawienia 

organizacji działających na terenie gminy Buczkowice. 

Radny Roman Wrona negatywnie ustosunkował się do wyników osiąganych przez kluby 

piłkarskie z gminy oraz do składów drużyn, w których jest dużo osób spoza gminy 

Buczkowice. Radny zaproponował by poobserwować te sprawy w tym roku i omówić temat 

w przyszłym. 

Radny Więcek powiedział, że możemy poprosić o informację ilu w poszczególnych klubach 

jest zawodników z terenu gminy i spoza niej, jak wygląda kwestia trenerów oraz wyników – 

w kontekście pojawiąjących się głosów, że „fundujemy” rekreację ludziom spoza gminy. 

Radny Moczek powiedział, że musimy się zastanowić czy chodzi nam o to by dzieci grały 

w piłkę czy o to, aby klub miał wyniki - jeżeli chcemy mieć wyniki to jedyną możliwością 
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jest stworzenie jednego mocnego klubu gminnego (w jednej miejscowości nie da się stworzyć 

mocnej drużyny). 

Radna Górna wyraziła opinię, że wyniki nie są ważne – ważne, by dzieci uprawiały sport – 

i stwierdziła, że do stworzenia jednego klubu muszą „dorosnąć” kluby działające w gminie 

i poprosiła o informacje ile mamy w gminie drużyn dziecięcych. 

Radny Sowa zaproponował dopisane tej tematyki do czerwca. 

Radny Więcek poprosił o przekazanie na następnym posiedzeniu Komisji wykazu zabytków 

znajdujących się w gminie. 

Radny Sowa poddał pod głosowanie przedstawiony plan pracy uzupełniony o następujące 

tematy: 

 w lutym: Omówienie możliwości przyznawania przez gminę stypendiów za osiągnięcia 

naukowe, artystyczne i sportowe. 

 w czerwcu: Przedstawienie struktury piłkarskich klubów sportowych działających 

w gminie Buczkowice. 

 w sierpniu: Spotkanie z przedstawicielami organizacji zajmujących się sprzątaniem 

Żylicy. 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie plan pracy – głosowało 10 radnych, w tym 10 

„za”. 

Ad 4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

W wyniku głosowania Komisja przyjęła protokół - głosowało 10 radnych, w tym 10 „za”. 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Radny Stanisław Sowa, zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Posiedzenie Komisji zakończyło się o godz. 16.52. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, 

Stanisław Sowa 

 

Protokołowała: Ewa Matera 




